
Zápis ze zasedání Akademického senátu Jihočeské univerzity v Českých 
Budějovicích ze dne 12. dubna 2005 

 
Přítomni (bez titulů): 
Komora akademických pracovníků: Křišťan, Blažka, Kaštovský, Dostálková, Krejčí, 
Vančura, Ehrlichová, Doskočil, Pavlík, Podlaha, Bezecný, Král, Sak 

Komora studentů: Hauer,  Očkay, Fixová, Vaňková, Volný, Havlíček, Bártů, Rubeš  
Hosté: Brandl – prorektor, Kropáčková – kvestorka  

 

Předseda AS konstatoval, že senát je schopen usnášení. Při zahájení přítomno 12 
akademických pracovníků (v průběhu zasedání 13) a 8 studentů. 
  

Zapisovatelem navržen Doskočil, ověřovateli Kaštovský, Volný, skrutátorkou Krejčí.  
Zapisovatel, ověřovatelé a skrutátorka jednomyslně schváleni.  
 
Program - jednomyslně schválen v navrženém znění.    
 

1. Projednání složení hlavní volební komise. 

2. Projednání složení dílčí volební komise pro nefakultní akademickou obec JU. 
3. Informace o návrzích na dílčí volební komise fakult.  
4. Diskuze o změně Stipendijního řádu JU (dotace na ubytování). 
5. Různé  

 

Ad 1. 

Senát na základě čl. 5 ods. 2 Volebního a jednacího řádu AS JU projednal návrh na složení 
hlavní volební komise pro volby do AS JU v níže uvedeném znění: 
 

Dr. Jiří Dušek, Ph.D. - předseda 

PhDr. Miroslav Novotný, CSc. - místopředseda 

RNDr. Jiří Čekal,  
Mgr. Ing. Zdeněk Demel,  
Mgr. Pavel Vácha,  

Ing. Kamil Pícha, Ph.D. 

  

Hlasování:   

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 12 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

Ad 2. 
Senát na základě čl. 5 ods. 4 Volebního a jednacího řádu AS JU projednal návrh na složení 
dílčí volební komise pro mimofakultní akademickou obec pro volby do AS JU v níže 
uvedeném znění: 
 

PhDr. Jiří Dvořák, Ph.D. – předseda  
MVDr. Veronika Piačková, Ph.D., - místopředsedkyně  
Mgr. Karel Kratochvíl, 
Mgr. Jaroslav Dibelka, 

Ing. Tomáš Policar, Ph.D., 
Ing. Hana Kroupová, 

Ing. Ladislav Csefalvay, 



Mgr. Peter Palenčár, 
Mgr. Veronika Mrazikova. 

 

Ad 3. 

AS JU byl informován o složení dílčích volebních komisí fakult, jak je navrhly AS 
jednotlivých součástí.  
Senátorka Krejčí vznesla připomínku, že na některých součástech nejsou v komisi zastoupeni 

studenti. Předseda AS konstatoval, že Volební a jednací řád JU tuto záležitost neupravuje, 
komise jsou proto legitimní.  
 

Ad 4. 

Prorektor Brandl komentoval směrnice MŠMT k poskytování stipendií na ubytování studentů 
a informoval AS o návrzích na změny ve Stipendijním řádu JU  s tím související. AS se 
vyjádřil k implementaci osmi níže uvedených principů navržených prorektorem Brandlem 
takto: 

  

1) nárok na stipendium má právo jen student, na kterého přichází dotace na ubytování  (s 
výjimkou jinak vymezeného území trvalého pobytu - viz níže), tedy student: 

a)  prezenční formy studia 

b) ve standardní době daného studijního programu  
c) v prvém svém studijním programu daného typu (1. Bc.. nebo 1. Mgr. nebo 1.Ph.D.) 
d) jemuž je uznán "uznaný" přestup 

e) „nemá místo trvalého pobytu ve správním obvodu obce s rozšířenou působností, 
v němž je místo jeho studia.“ Tento správní obvod je vymezen vyhláškou 388/ 2001 
Sb. Ministerstva vnitra ČR.  Formulace navržená senátorem Vančurou nahrazuje 
původní směrnici MŠMT: „nemá místo trvalého pobytu v okrese, v němž je místo jeho 
studia.“ Specifikování lokalizace uskutečňovaných studijních programů bude přílohou 
Stipendijního řádu JU.  

Hlasování o bodu 1: 

Komora studentů: 7 pro, nikdo proti, 1 se zdržel hlasování. 
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

2) O přiznání US se podává žádost, jejíž součástí je bankovní spojení.  
Prof. Brandl uvedl, že tento princip je dán praktickými důvody vyplácení stipendií.  
Hlasování o bodu 2:  

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

3) Žádost se podává dopředu na celý kalendářní rok. 
Hlasování o bodu 3:  

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

4) Rozhodnutí o přiznání obsahuje podmínku pokračujícího studia, nárok na US zaniká 
ukončením studia a přerušuje se přerušením studia 

Hlasování o bodu 4:  

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 



5) Stipendium na ubytování se přiznává jen na počet měsíců v následujícím roce 
odpovídající ještě nevyčerpané standardní době studia 

Hlasování o bodu 5:  

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

6) Stipendium na ubytování se kalkuluje v "měsíčních" dávkách, které se přiznávají: pouze za 
"celé" měsíce, tj. měsíc započatý před 15. nebo skončený po 16. dni včetně.  
Hlasování o bodu 6:  

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

7) Stipendium na ubytování se poukazuje na účet ve čtyřech "kvartálních" dávkách, po 
uplynutí příslušného čtvrtletí, tedy v dubnu, červenci, říjnu a kolem 20. prosince.  
Hlasování o bodu 7:  

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 

8) Doručením do vlastních rukou se rozumí převzetí rozhodnutí o přiznání stipendia na  
studijním oddělení proti podpisu.  
Hlasování o bodu 8:  

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 

Závěr: AS souhlasí s implementací principů navržených prorektorem Brandlem do 
Stipendijního řádu JU ve všech osmi bodech.  
 

Ad 5. 

Předseda AS navrhl zkrátit lhůtu zpřístupnění změn Stipendijního řádu  JU členům AS podle 
čl. 19 odst. 3 Volebního a jednacího řádu JU o jeden týden.  
Hlasování: 

Komora studentů: 8 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
Komora učitelů: 13 pro, nikdo proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
 

Prof. Blažka informoval o své iniciativě týkající se problematiky sociálního postavení 
studenta v české legislativě – viz zápis z 8.3.2005. S politováním konstatoval, že jeho 
iniciativa nenašla ohlas u studentů. Jím zpracovaný text předal rektorovi JU a bude 
předmětem další diskuze.  
 

Příští zasedání AS JU předběžně určeno na 3.5.2005.   
 
 

Zapsal: Ondřej Doskočil  


